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PROTOKÓŁ NR XL/2021 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 16 września 2021 r. 
 
Sesja trwała od godz. 13.15 do godz. 13.48. 
 
Na sali obecnych było 11 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, 
Stanisław Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), zaś udział w formie zdalnej 
potwierdził 1 radny (Rafał Klimczak).  
Łącznie w Sesji udział brało 12 radnych. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Paulina Szałamacha, Krzysztof Wojtalewicz i Ewa 
Wypych.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
• Grzegorz Ambroziak   - Burmistrz Gminy Żychlin, 
• Zbigniew Gałązka    - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
• Waldemar Bartochowski   - Sekretarz Gminy Żychlin, 
• Iwona Śmietanka     - Radca prawny. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza i Sekretarza 
Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz mieszkańców gminy Żychlin 
oglądających transmisję dzisiejszej Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na wstępie poinformowała, że Sesja odbędzie się w sposób mieszany, tj. stacjonarny 

i zdalny, na sali jest obecnych 11 radnych, 1 radny potwierdził swój udział w Sesji  
w sposób zdalny. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
  
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

b) zmiany budżetu gminy na 2021 rok, 

c) zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu, 

d) Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żychlin. 

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r. wraz z informacją                          

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

4. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. następujących 

jednostek: 

a) Samorządowego Zakładu Budżetowego, 

b) Żychlińskiego Domu Kultury, 

c) Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej. 

5. Sprawy różne. 
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6. Przyjęcie Protokołu Nr XXXVIII/2021 z dnia 15 lipca 2021 r. i Protokołu Nr XXXIX/2021                      

z dnia 11 sierpnia 2021 r. 

7. Zakończenie obrad. 

 
 
Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach:  
 
 

a) o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 
2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, nowym systemie eSesja i na stronie BIP. 
 
OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”)  pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej                               

w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr 

XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zajmą stanowisko na Sesji Rady. 

Do powyższego projekt uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały                                           

Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

  

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie                      

z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

głosowało   - 12 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak; Michał Janusz Kowalik; 
Janusz, Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Justyna Rapsiewicz; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, 
Wanda Sikora; Sylwia Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały                             

Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Uchwała Nr XL/201/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

b) zmiany budżetu gminy na 2021 rok, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, nowym systemie eSesja i na stronie BIP. 
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OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej zmiany budżetu 

gminy na 2021 rok zajmą stanowisko na Sesji Rady. 

Do powyższego projekt uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2021 rok.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok 

głosowało   - 12 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak; Michał Janusz Kowalik; 
Janusz, Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Justyna Rapsiewicz; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, 
Wanda Sikora; Sylwia Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2021 rok.  

 

Uchwała Nr XL/202/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

c) zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, nowym systemie eSesja i na stronie BIP. 
 
OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej zaciągnięcia kredytu 

na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu zajmą stanowisko na Sesji Rady. 

Do powyższego projekt uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu 

głosowało   - 12 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak; Michał Janusz Kowalik; 
Janusz, Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Justyna Rapsiewicz; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, 
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Wanda Sikora; Sylwia Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2021 rok.  

 

Uchwała Nr XL/203/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

d) „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Żychlin”. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, nowym systemie eSesja i na stronie BIP. 
 
OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Żychlin”. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żychlin” zajmą stanowisko na 

Sesji Rady. 

Do powyższego projekt uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żychlin”. 

  

Za podjęciem uchwały w sprawie „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Żychlin”  

głosowało   - 12 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak; Michał Janusz Kowalik; 
Janusz, Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Justyna Rapsiewicz; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, 
Wanda Sikora; Sylwia Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żychlin”.  
 

Uchwała Nr XL/204/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do p-tu 3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r. wraz 

z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

Do informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r. wraz z informacją 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej nie zgłoszono żadnych uwag. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada zapoznała się i przyjęła informację o przebiegu 
wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r. wraz z informacją o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-tu 4. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. 

następujących jednostek: 

a) Samorządowego Zakładu Budżetowego, 
b) Żychlińskiego Domu Kultury, 
c) Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej.  
 

Do przedłożonych informacji nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła informację Samorządowego Zakładu 
Budżetowego, Żychlińskiego Domu Kultury i Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej                               
o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. 
 

Informacje te stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 

Do p-tu 5. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabieranie głosu w sprawach różnych. 
 

Marek Urbański – Przewodniczący Związku Zawodowego Pracowników Ruchu Ciągłego 

– chciałby zwrócić się z kilkoma pytaniami do Pana Burmistrza – na ostatniej sesji powiedział 

Pan Burmistrz, że dostaniemy dobrego managera, który wyprowadzi Zakład na prostą drogę 

bez długów. Czy według Pana Burmistrza Pan Wojtczak jest osobą, która podoła temu 

zadaniu? 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zapytał, czy ma się odnieść do bloku 

pytań czy do pojedynczego, wolałby do bloku pytań, gdyż mogą się ze sobą wiązać. 

Marek Urbański – zapytał, dlaczego w piśmie, które otrzymali od Burmistrza została pominięta 

informacja, że Pan Wojtczak był likwidatorem Spółki „Mig-Ma” i ostatnim jej prezesem? Zapytał 

też dlaczego nowo powołana Rada Nadzorcza jest w takim samym składzie, jak była ostatnia 

rada nadzorcza zlikwidowanej Spółki „Mig-Ma”? 

Grzegorz Ambroziak – dla Państwa Radnych udzielał stosownych wyjaśnień dotyczących 

powołania nowej spółki i przedstawił sprawozdanie. Faktycznie w piśmie nie było takiej 

informacji, ale uważa że Pan Wojtczak będzie dobrym menedżerem na czas tego 

najtrudniejszego okresu to jest na początku funkcjonowania spółki. Spółce potrzebny jest 

manager, który ma świadomość ekonomiczną, doświadczenie ekonomiczne. Dzięki temu, że 

Pan Wojtczak zdecydował się na współpracę z nami przy likwidacji spółki „Mig-Ma”, mogliśmy 

poznać jego kompetencje. Potrafił w sposób formalny i gospodarczy doprowadzić do 

wyprostowania wyników finansowych spółki. 

Co do rady nadzorczej – zna tę radę nadzorczą, są to pracownicy różnego rodzaju, różnego 

szczebla menedżerskiego, doświadczeni w zakresie gospodarczym w zarządzaniu i uważa, 

że będą mogli Prezesowi doradzić przy zarządzaniu spółką.  

 

Marek Urbański – czyli ma rozumieć, że Pan Burmistrz ręczy za tego Pana? 
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Grzegorz Ambroziak – czasami człowiek za własną rodzinę nie może ręczyć. Rozumie, że 

na to pytanie można sobie darować odpowiedź. 

Marek Urbański – zakład ma 91.168 zł netto zadłużenia za pierwsze półrocze. W związku                    

z tym ma pytanie, jak to ma być rozwiązane, czy ten dług przechodzi na nową spółkę, czy to 

od razu po zarejestrowaniu spółka co ma na drugi dzień iść do banku? Co z tym długiem 

będzie? 

Grzegorz Ambroziak – wyjaśniał już te okoliczności - sytuacja wygląda tak, że zakład był                   

w złej kondycji, ponieważ funkcjonował w bardzo archaicznym i starym systemie prawnym, 

który uniemożliwiał bardzo wiele działań w stosunku do własnej spółki komunalnej. W związku 

z czym informował, że będzie możliwość ingerencji w finanse spółki, żeby można było dokonać 

na przykład aportu finansowego. W tej chwili jest to inna formuła prawna, ale wszystkie prawa 

i obowiązki tego zakładu przechodzą na nową formułę prawną, czyli wszystkie zobowiązania 

pracownicze, umowy pracownicze, kwestie związane z usługami. Dotyczy to również kwestii 

finansowych. 

Marek Urbański – jeżeli tak, no to mam rozumieć, że pan Wojtczak dostanie jakieś zielone 

światło dla naszych podwyżek. 

Grzegorz Ambroziak – w przypadku trudnego położenia zakładu, mowa o podwyżkach może 

być w momencie, kiedy zostaną wypracowane określone środki. Czekamy teraz na decyzję 

Wód Polskich w sprawie taryfy. 

Następnie poinformował, że od dnia dzisiejszego 16 września godzina 10:49:12 sąd rejestrowy  

zarejestrował naszą spółkę pod nazwą Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością Żychlin. Spółka ta będzie miała świadczenie różnych usług, 

nie tylko odprowadzanie i oczyszczanie ścieków, ale roboty związane z budową rurociągów 

przesyłowych i sieci rozdzielczych, specjalistyczne roboty budowlane, instalacje, wykonywanie 

instalacji wodno-kanalizacyjnych, cieplnych, gazowych, klimatyzacyjnych, wykonywanie 

pozostałych instalacji budowlanych, działalność w zakresie architektury, działalność w 

zakresie inżynierii i związane z nią doradztwo techniczne i pozostałe części badania. 

Otwieramy się na rynek, bo spółka prawa handlowego ma zupełnie inne kompetencje, inne 

możliwości niż miał zakład. Dlatego ta zmiana ma przynieść określone efekty. 

Marek Urbański – zwrócił uwagę, że do wykonywania takich usług spółka nie ma ani 

pracowników ani sprzętu. 

Grzegorz Ambroziak – spółka ma się rozwijać, wszystkie te założenia są do spełnienia, ale 

to rynek decyduje o pewnych zmianach. I to jak my mamy na rynku problem z pracownikami, 

tak będzie miała ta spółka.  

Marek Urbański – zapytał, czy rada nadzorca będzie finansowana przez spółkę?  

Grzegorz Ambroziak - rada nadzorcza finansowana jest zgodnie z przepisami przez spółkę. 

Spółki komunalne co jest narzucane prawem muszą mieć radę nadzorczą, to nie jest nasz 

wybór. Otrzymał pismo od związków zawodowych, w którym związki informują, że chciałyby 

mieć swoich przedstawicieli w radzie nadzorczej. To jeszcze by zwiększyło koszty rady. 

Natomiast zgodnie z przepisami związki nie mają takich uprawnień, gdyż to zakład komunalny 

a nie przedsiębiorstwo było przekształcane w spółkę. Rada nadzorcza ma minimalne 

wynagrodzenie na poziomie 1.000 zł i musi być finansowana ze środków spółki.  

Monika Antczak – Sołtys Sołectwa Grabów – zapytała, kiedy rozpocznie się przebudowa 

skrzyżowania koło Trzech Krzyży? Jest petycja przeciwko budowie ronda. Czy zatem będzie 

to rondo i kiedy? 
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Grzegorz Ambroziak – nie ma jeszcze informacji, czy Zarząd Województwa będzie zmieniał 

decyzję w sprawie ronda. Pod kątem bezpieczeństwa dzieci, bezpieczeństwa użytkowników 

drogi, Zarząd nie chce zastosować tam świateł, więc prawdopodobnie będzie się przychylał 

do ronda. Faktycznie jest petycja przeciw budowie, w związku z przeniesieniem Trzech Krzyży, 

ale bezpieczeństwo ludzi jest ważniejsze. 

Rafał Klimczak – Uchwała Nr V/189/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi stwierdza m.in., że w roku 2024 poziom obciążenia budżetu spłatą 

długu oscylować będzie w granicach wskaźnika dopuszczalnego, co oznacza, że możliwość 

spłaty długu Gminy obciążona jest ryzykiem. Dlatego też założenia przyjęte w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy wymagają pełnej realizacji planowanych dochodów i utrzymania 

zakładanego poziomu wydatków. Pytanie, czy jesteśmy obecnie w stanie stwierdzić jaki będzie 

poziom dochodów w najbliższych latach w związku ze zmianami podatkowymi mającymi duży 

wpływ na budżet gminy (obniżenie PIT itp.)? Jak duże jest ryzyko, że jednak wystąpi 

przekroczenie wskaźnika, i to nawet wcześniej niż obawia się RIO?  

Grzegorz Ambroziak – co roku jest taki wpis, gminy oscylują na tych właśnie poziomach. 

Podczas komisji wyjaśniał to zagadnienie, z przekrojem przez poprzednie lata. Prosi                                  

o zajrzenie to raportu, w części w której jest opisany dług publiczny. Wykresy dają obraz zmian 

w wysokości długu w latach od 2014 do 2020. 

Z danych wynika, że nie wykorzystywaliśmy możliwości zaciągnięcia kredytu w sytuacji dobrej 

koniunktury i dodatkowo obniżyliśmy dług o 1,2 mln zł. Polski Ład zmienia wiele i czekamy na 

reakcję rządu z uzupełnieniem naszych dochodów. 

Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w Żychlinie: 

− pismo Burmistrza dotyczące procesu związanego z likwidacją Samorządowego Zakładu 
Budżetowego w celu przekształcenia w jednoosobową spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością, 

− skierowane do wiadomości Rady pismo Związku Zawodowego Pracowników Ruchu 
Ciągłego działającego przy SZB dotyczące spotkania z Burmistrzem Gminy Żychlin, 

− pismo Pana Edwarda Kołaczyńskiego z Gajewa Grzybowskiego dotyczące wyrażenie 
zgody na zabranie przez gminę Żychlin gruzu i fundamentów po poniemieckich barakach. 

 

Do p-tu 6. Przyjęcie Protokołu Nr XXXVIII/2021 z dnia 15 lipca 2021 r. i Protokołu                      

Nr XXXIX/2021 z dnia 11 sierpnia 2021 r. 

Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołów przez Radę. 
 
 
Do p-tu 7. Zakończenie obrad XL Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział  
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XL Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
M. Charążka 
                                                                                                      Elżbieta Wanda Sikora 


